
Šta stoji iza “plana regulacije Makiškog polja” u Beogradu

Primedbe onih čiji je glas ugušen objašnjavaju zašto je gradska vlast požurila da raspravu
održi baš u vreme nepovoljne epidemiološke situacije, naime, uprkos protestu
zainteresovanih građana, predstavnika nevladinih organizacija i politčkih stranaka, u
prostorijama Sekretarijata za urbanizam i građevinske poslove Beograda održana je “tajna
javna rasprava” o Nacrtu plana detaljne regulacije Makiškog polja. Kako je navedeno posle
rasprave, plan će se vrlo brzo naći pred odbornicima Skupštine grada kako bi bio usvojen.
“Sprečeni smo da prisustvujemo da se istina ne bi čula, vlast se uplašila stručnjaka koji bi
odbranili pravo građana na vodoizvorište”, kaže Dejan Jovanović iz inicijative “Bitka za
Košutnjak”, koja je juče organizovala protesni skup ispred Sekretarijata za urbanizam.
On smatra da iza namere da se gradi na Makiškom polju stoji mala interesna grupa.
“Imam utisak da su ovde neki tajkuni, u sprezi sa nekim političarima, postali neka vrsta
duboke države. Nisam siguran da li država ima snage da se odbrani ovde. Ovo što je sigurno
– građani su u jednoj koloni, u drugoj koloni su tajkuni, možda njih desetak i političari,
njihovi poltroni i to je sve”, rekao je on.
Jovanović nikog nije imenovao, a za sada se kao potencijalni investitor za gradnju na
Makiškom polju u javnosti pominjao Bogoljub Kairić i “BK grupa” iz koje je saopšteno da su
joj još 2010. godine urbanisti predložili lokaciju “Makiško polje” za izgradnju “Tesla grada”.
Oni čiji se glas na javnoj raspravi nije čuo, kao najveći problem za planirane gradnje na
Makiškom polju naveli su ugrožavanje ključnih izvorišta za snabdevanje Beograda pijaćom
vodom.
“U celoj priči je krucijalan problem vodosnabdevanja. Vodoizvorište je kompleksan teren na
kome se nalazi rezervoar pitke vode za buduće generacije. A ovo je projekat od kog će imati
korist samo povlašćeni investitori i neki pojedinci koji će skupo prodati svoje parcele, svi mi
ostali ćemo imati samo problem”, objašnjava za Nova.rs Aleksandar Anđelković, asistent na
Šumarskom fakultetu u Beogradu.
Pokazuje kako samo hidrotehničko rešenje za Makiško polje koje je izdao Institut “Jaroslav
Černi” sadrži protivrečnost.
“U njemu piše da je u široj zoni zaštite dozvoljena je izgradnja novih stambenih naselja
ukoliko se prostor koji je za to predviđen nalazi na liniji dalje od dva kilometara od reni
bunara”, kaže Anđelković.
Objašnjava da se u istom dokumetnu nalazi mapa na kojoj se jasno vidi da je ta linija manja
od dva kilometra. Naglašava da je sužavanje zone zaštite na Makiškom polju “nakaradno
urađeno” jer ako se voda u zoni u kojoj je predviđena gradnja zagadi, za 200 dana će biti
zagađena i izvorišta.
“Makiš 1 i Makiš 2 prerađuju 1.800 litara u sekudni, uz Bele vode još 600 litra u sekudni. I
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sada postoje restrikcije u rubnim opštinama, a ako naselimo još 500.000 ljudi na jednom
mestu a pritom ne izgradimo Makiš 3 i zatvorimo pogon Bele vode, ući ćemo u problem
vodosnabdevanja koji uopšte nije naivan”, poručuje on.
Arhitekta Duško Kuzović iz pokreta “Oslobođenje” pozvao je arhitekte koje učestvuju u ovom
poslu da dobro razmisle “jer će u jednom trenutku doći neki novi ljudi koji će ih pitati: ‘Šta
ste to radili?’”
“Pozivan takođe investitore da dobro razmisle da li im treba lokacija pribavljena na ovaj
način. Ako su čestiti oni će dobro razmisliti šta uzimaju i kakav dogovor sklapaju”, rekao je
on.
Jovanović je najavio da će inicijativa “Bitka za Košutnjak” Evropskoj investicionoj banci i
svim finansijskim institucijama poslati izveštaj u kom se objašnjava na koji način je održana
javna rasprava o gradnji na Maksiškom polju, a kako kaže, njihovi statuti su takvi da ne
smeju da odobravaju sredstva bilo kome ko se upušta u “ovakve malverzacije”.
“To znači da investitori neće imati mogućnost da dođu do kapitala da bi bilo šta uradili. To
ključuje i projekat metroa koji spaja njivu i livadu na Makiškom polju. Projekat prve linije
metroa je zapravo u funkciji ovog projekata od dva miliona evra za jednog tajkuna”, poručio
je Jovanović.
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